



الأفراد
People



الشراكة
Partnership



الإعتزاز
Pride



المهنية
Professionalism

سياسة الصحة والسلامة والبيئة Health, Safety and Environment (HSE) Policy

Saudi Aramco Total Refining & Petrochemical Company (SATORP) is committed to operate its facilities safely, responsibly, taking into consideration all pollution prevention, environment protection measures, conservation of the natural resources, achieving sustainable development, continuously promote HSE programs and prevention of HSE incidents to its employees, contractors and members of public society.

SATORP's quest is to meet stakeholders' expectations by making Health, Safety and Environment (HSE) a core value and integral part of its Business Strategy and activities.

To achieve this, SATORP will:

1. Comply with all laws and regulations in addition to applicable HSE obligations.
2. Provide leadership and resources to eliminate hazards and manage HSE risk.
3. Set HSE Objectives, targets and programs and have them reviewed periodically, and carry out performance measurements and audits.
4. Assign clear Health, Safety and Environment responsibilities to workers and provide necessary training for effective HSE implementation.
5. Design and maintain safe and healthy work places; equipment; safe operating systems; and methods of work.
6. Adhere to the crisis management and business continuity programs to protect plant, equipment, employees, customers, public and environment in the event of incident.
7. Use best available environmental technology and practices to protect environment, improve energy efficiency. And conserve natural resources.
8. Encourage the optimal use of sustainable resources, mitigation of climate change, and protection for the ecosystem.
9. Report, investigate and analyze all HSE incidents to prevent reoccurrence.
10. Hold all levels of company employees accountable for HSE performance by introducing appropriate performance appraisal elements.
11. Incorporate practical HSE technologies and programs aiming at continual improvement of SATORP'S HSE Management systems to enhance HSE performance.
12. Develop and implement process safety programs to manage process safety risks.
13. Encourage openness, transparency and continuous dialogue with stakeholders.

تلتزم شركة أرامكو السعودية توتال للتكرير والبتروكيماويات (ساتورب) بتشغيل مرافقها بأمان ومسؤولية مع الأخذ في الإعتبار جميع تدابير منع التلوث وحماية البيئة والحفاظ على الموارد الطبيعية وتحقيق التنمية المستدامة والتحسين المستمر لبرامج تعزيز الصحة والسلامة والبيئة والوقاية من الحوادث والإصابات المهنية لموظفيها والمقاولين وأفراد المجتمع

تسعى ساتورب إلى تلبية توقعات أصحاب المصلحة من خلال جعل الصحة والسلامة والبيئة قيمة أساسية وجزءاً لا يتجزأ من إستراتيجية أعمالها و أنشطتها

ولتحقيق ذلك، تقوم ساتورب بما يلي:

- 1- الامتثال لجميع القوانين واللوائح بالإضافة إلى التزامات الصحة والسلامة والبيئة المعمول بها
- 2- توفير القيادة والموارد لإدارة مخاطر الصحة والسلامة والبيئة
- 3- وضع أهداف وبرامج للمحافظة على السلامة والصحة والبيئة تتم مراجعتها بصورة دورية والقيام بقياس الأداء ومراجعتها
- 4- تحديد مسؤوليات الصحة والسلامة والبيئة بصورة واضحة للعاملين وتوفير التدريب اللازم من أجل تحقيق التنفيذ الفعال لإجراءات الصحة والسلامة والبيئة
- 5- توفير أماكن عمل ومعدات وأنظمة تشغيل وأساليب عمل صحية وآمنة والمحافظة عليها
- 6- التقيد ببرامج ادارة الأزمات واستمرارية الأعمال لحماية المصنع والمعدات والموظفين والعملاء والمجتمع والبيئة في حال وقوع الحوادث
- 7- استخدام أفضل التقنيات والممارسات البيئية المتاحة لحماية البيئة وتحسين كفاءة استخدام الطاقة والمحافظة على الموارد الطبيعية
- 8- تشجيع الإستخدام الأمثل للموارد المستدامة والتخفيف من أثر تغير المناخ وحماية النظام البيئي
- 9- الإبلاغ والتحقيق والتحليل لجميع الحوادث المتعلقة بالصحة والسلامة والبيئة والبيئة لتفادي تكرار حدوثها
- 10- تحميل جميع مستويات موظفي الشركة ومقاوليها المسؤولية في أداء السلامة والصحة والبيئة وإدراجها في نظام التقييم
- 11- استيعاب تقنيات وبرامج عملية في مجال الصحة والسلامة والبيئة بغرض التحسين المستمر لنظم إدارة الصحة والسلامة والبيئة بساتورب من أجل تحسين الأداء
- 12- تطوير وتنفيذ برامج سلامة العمليات بغرض إدارة المخاطر التي تهددها
- 13- تشجيع الانفتاح والشفافية والحوار المستمر داخل الشركة و مع أصحاب المصلحة

